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48. Countable and Uncountable nouns

Imenice mogu biti brojive – countable nouns i nebrojive imenice – uncountable nouns.

Countable nouns čine zajedničke imenice koje imaju jedninu i množinu – mogu se brojati:

book (knjiga) – books (knjige) man (čovek) – men (ljudi)

 

Uncountable nouns nemaju množinu – ne mogu se brojati. To su obično gradivne imenice:

sugar, sand, oil, wine, kao i apstraktne: anger, love.

Nebrojive imemice mogu imati samo oblik jednine ili samo oblik množine. Ispred njih nikad ne

stoji neodređeni član (a/an).

Singularia Tantum se odnosi na imenice koje imaju  samo jedninu. Poput našeg jezika to su

imenice furniture  (nameštaj), baggage/ luggage  (prtljag), progress  (napredak)  , weather  (vreme).

Razlika u odnosu na srpski su advice (savet), information (informacija), news (vest), koji su našem

jeziku brojive imenice, dok u engleskom imaju isključivo oblik jednine.

Pluralia Tantum predstavlja imenice koje imaju  samo množinu. Takve su: scissorss  (makaze),

glasses/spectacles  (naočari), trousers/pants  (pantalone) – koje su iste u srpskom, ali  i  i clothes

(odeća), fireworks (vatromet), surroundings (okolina) – koje su u našem jeziku Singularia Tantum.

The Plural of Nouns

1. Većina imenica gradi plural dodavanjem nastavka -s: film pl. films

2. Imenice koje se završavaju na -ch, -sh,  -ss, -x  i -z dodaju -es :bench(klupa) – benches, 

box (kutija) – boxes, dish (posuda) – dishes

3. Kada se imenica završava na suglasnik + y, -y se pri dodavanju nastavka –es menja u –i.

country  - countries  pony – ponies

4. Neke imenice koje se završavaju na -o dodaju -s u množini radio, photo, piano (klavir).

5.  Druge imenice koje se završavaju na  -o grade množinu i  sa  –s i  sa  –es.  Takve sufresco,

mosquito (komarac), potato (krompir), tomato (paradajz), volcano –>volcanos/volcanoes

6. Imenice koje se završavaju na  -f  i -fe, menjaju -f u -v i dodaju -es u množini. Takve su: calf

(tele), dwarf (patuljak), half (polovina), knife (nož), leaf (list), life (život), loaf (vekna), scarf (šal),

shelf (polica), thief (lopov), wife (supruga), wolf (vuk) – > wolves .



7. Kod imenica cliff (litica), chief (šef), roof (krov), nema promene -f u -v u množini.   cliff – cliffs

8. Nepravilnu množinu imaju: child (dete) - children, man (čovek)– men, woman (žena)– women,

ox (vo) – oxen, foot (stopalo)–feet,  goose (guska) – geese, tooth (zub) – teeth, mouse – mice.

9. Kao što smo već pomenuli neke imenice imaju samo jedninu mathmatics (matematika), dok

druge imaju samo množinu shorts (šorc), binoculars (dvogled).

10.  Postoje  i  imenice  koje  imaju  isti  oblik  za  jedninu  i  množinu:  sheep  (ovca/ovce),  deer

(jelen/jeleni), series (serija/serije), aircraft (letelica/letelice).

Prepisati  gradivo  u svesku.  Uraditi  vežbe 2. i  3.  sa 101.  strane u  udžbeniku.  Odgovore

poslati na razzredna9@gmail.com.

48. The Importance of Facebook as Social Networking Site

Pročitati tekst jednom kako bi dodali delove rečenica koji nedostaju.

vocabulary

social network – društvena mreža social network – upotreba društvenih mreža

come to mind –pasti na pamet  to keep/stay in touch – biti u kontaktu

start out – započeti update – ažuriranje, najnovije informacije

increasingly – sve više feature – odlika

to expand – proširiti, razvijati aware – svestan

significant – značajan  drawback – nedostatak, mana

addiction – zavisnost tool –instrument, alat

assignment – zadatak furthermore – osim toga, štaviše

to spoil – pokvariti

Uraditi comprehension na str. 104 i poslati sliku.

Ako ima nekih pitanja u pogledu razumevanja teksta ili gramatike, pisati na dau adresu. 


